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2006BEM66 bijlage 
Samenvattend verslag van het bestuurlijk overleg van GS van Utrecht met het college van 
B&W van Loenen op 12 mei 2006 te Loenen. 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Aanwezig:
Namens Loenen:  P. Rombouts (burgemeester), mw. G. Helling-Zeissink (wethouder), J.P. Toonen 
(wethouder), G.J. Leunenberg (gemeentesecretaris). 
Namens provincie Utrecht: J.P.J. Lokker (gedeputeerde) en H. Versteeg (ambtenaar). 
Afwezig: mw. M. Rehbock-Beijers (wethouder Loenen). 

De heer Rombouts opent het overleg en heet de provincie Utrecht van harte welkom. Mevrouw 
Rehbock is niet aanwezig in verband met vakantie. Vervolgens geeft hij het woord aan de heer 
Lokker. 
 
De heer Lokker meldt dat voor dit gesprek maar één thema geagendeerd staat namelijk de bestuurlijke 
organisatie. Dit is een thema dat niet alleen het provinciaal bestuur raakt maar ook het rijk. De minister 
van BZK heeft vorige week zijn discussienotitie ‘Maatwerk in het middenbestuur’gepubliceerd. Deze 
notitie vormt input voor een vijftal regiobijeenkomsten over het middenbestuur en de gemeentelijke 
organisatie. Dit najaar zal hij met de Tweede Kamer daarover een discussie voeren.   
Vorig jaar is de minister van BZK begonnen met een onderzoek naar de bestuurskracht van de 
gemeenten in de Randstad. Uit de inventarisatieronde blijkt dat veel gemeenten geen gegevens hebben 
over hun bestuurskracht. In verband hiermee  worden voor het zomerreces door de projectleider, de 
heer Eenhoorn, 25 referentiegemeenten (waarvan 5 in de provincie Utrecht) geïnterviewd. Centrale 
vraagstelling vormt de mate waarin gemeenten zelfstandig, zonder samenwerkingsconstructies, hun 
taken uitvoeren.  
Op 20 maart 2006 is de statencommissie BEM geïnformeerd over de uitkomsten van de tot dan toe 
uitgevoerde kwaliteitsmetingen. Voor het Vecht- en Plassengebied is afgesproken na de  
gemeenteraadsverkiezingen een (tweede) consultatieronde te houden met de nieuwe colleges van 
B&W over de vervolgstappen gericht op de versterking van de gemeentelijke bestuurskracht.  
Abcoude heeft de uitdrukkelijke wens te kennen gegeven dat opschaling onontkoombaar is.  GS zullen 
worden gevraagd om in een open proces te onderzoeken op welke wijze de bestuurskracht van de 
gemeenten in dit gebied kan worden versterkt. In dat kader is ook een gesprek geweest met De Ronde 
Venen. Er zijn ook gesprekken gepland met Breukelen en in het verlengde daarvan met Maarssen. 
Gelet op de bestuurlijke relaties en uitspraken door buurgemeenten is ook een overleg met de 
gemeente Wijdemeren realistisch.  
Spreker informeert naar de opvatting van het college van B&W van Loenen over de bestuurlijke 
toekomst van Loenen. 
 
De heer Toonen antwoordt dat de bestuurlijke toekomst  van Loenen een pregnant onderdeel is van de 
Politieke Agenda. Deze Politieke Agenda wordt uitgedeeld. Voor Loenen moet eerst helder zijn welke 
problemen schaalgerelateerd zijn. Als dan blijkt dat herindeling wenselijk is danwel herindeling wordt 
opgelegd, wordt het toekomstscenario vormgegeven door de raad in samenwerking met het college. 
 
De heer Lokker deelt mede dat een arhi-procedure een handvat geeft om ook niet-vrijblijvend 
onderzoek te doen naar schaalgerelateerde problemen en daarvoor een oplossing aan te dragen. Voor 
de provincie is herindeling geen doel op zich, het gaat om het verbeteren van de bestuurskracht. Een 
gemeentelijke herindeling dient een oplossing te bieden voor problemen in de bestuurlijke organisatie 
in regionale context. In de fase van open overleg zullen alle relevante onderzoekgegevens worden 
verzameld en op basis van al die gegevens en opvattingen wordt een beslissing genomen over de 
herindeling. GS zullen hun bevindingen en hun opvatting verwoorden in het herindelingsontwerp. In 
het onderzoek worden ook de financiële consequenties in beeld gebracht.  
Spreker heeft er vanzelfsprekend begrip voor dat de raad het primaat over de bestuurlijke toekomst 
van Loenen naar zich toe haalt. Anderzijds is het een verantwoordelijkheid van het college om de raad 
te informeren over bestuurlijke ontwikkelingen zodat de raad uiteindelijk een beslissing kan nemen. 
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Er zijn nu twee nieuwe feiten te weten: 
- Abcoude acht herindeling onontkoombaar en zal daartoe een Arhiverzoek indienen bij GS van 

Utrecht; daarbij wordt Loenen als mogelijke fusiepartner genoemd; 
- Provinciale staten van Utrecht willen voor het zomerreces geïnformeerd worden over de 

actuele ontwikkelingen in de bestuurlijke organisatie van het Vecht- en Plassengebied en 
willen daarvoor verantwoordelijkheid nemen. 

Een herindelingsprocedure is een kans om (bestuurlijke) problemen op niet-vrijblijvende wijze in kaart 
te brengen en in regionale context op te lossen. Spreker is bereid om de raad(scommissie) nader te 
informeren over de bestuurlijke ontwikkelingen in het Vecht- en Plassengebied en het provinciale 
besluitvormingstraject.   
 
De heer Toonen vraagt of Loenen ook als zelfstandige gemeente buiten de herindeling kan blijven als 
anderen betrokken worden bij een fusie? 
 
De heer Lokker antwoordt dat er voor Loenen geen mogelijkheid is om zelfstandig te blijven als 
andere gemeenten fuseren en dus een opschaling plaatsvindt van de bestuurlijke organisatie in het 
Vecht- en Plassengebied. Dit wordt bepaald door de herindelingscriteria van het rijk. De bestuurlijke 
organisatie dient in regionaal perspectief te worden beschouwd. Ook mag er geen ‘restproblematiek’ 
zijn. Daarnaast dient de bestuurlijke organisatie in zeker evenwicht te zijn. In dit verband merkt 
spreker op dat de politieke agenda van minister Remkes zich onder meer richt op schaalvergroting in 
de Randstad om de bestuurlijke drukte te verminderen.  
 
De heer Rombouts meldt dat volgende week woensdag de raadswerkgroep Toekomst Loenen voor het 
eerst in nieuwe samenstelling bijeenkomt. Voor deze werkgroep is van belang welk traject de 
provincie volgt voor de versterking van de bestuurlijke organisatie in het Vecht- en Plassengebied. 
Wat is de planning van het provinciaal traject? 
 
De heer Lokker antwoordt dat de statencommissie BEM in haar vergadering van 19 juni 2006 wordt 
geïnformeerd op de uitkomsten van het bestuurlijke rondje langs de gemeenten in het Vecht- en 
Plassengebied. Op basis van deze uitkomsten zullen GS ook een voorstel doen over het al dan niet 
starten van een Arhiprocedure en welke gemeenten daarbij betrokken zullen zijn. Als de uitkomst van 
de commissievergadering is het starten van een Arhiprocedure zal een daartoe strekkend statenvoorstel 
worden voorgelegd aan PS op 28 augustus 2006.   
Spreker zegt toe de toezending van een overzicht van de Arhiprocedure en de verdeling van 
verantwoordelijkheden van gemeenten en provincie in een Arhiprocedure.  
 
Afspraken:

• Loenen ontvangt een overzicht van de Arhiprocedure en de verdeling van 
verantwoordelijkheden van gemeenten en provincie in die procedure. 

• De provincie is bereid om de raad(scommissie) te informeren over de bestuurlijke 
ontwikkelingen in het Vecht- en Plassengebied en het provinciale besluitvormingstraject. 


